



جامعة بورسعيد  
لجنة التنمية المستدامة



تقرير عن مساعي جامعة بورسعيد لتحقيق الهدف الأول من  
أهداف التنمية المستدامة:

"لا للفقر"



SUSTAINABLE  
DEVELOPMENT  
GOALS



Report on Port Said University endeavors to  
achieve the first goal of the sustainable  
development goals:

"No Poverty"



# جامعة بورسعيد لجنة التنمية المستدامة



## Introduction:

At Port Said University, our beliefs, attention, and endeavors converge in the pursuit of the Sustainable Development Goals (SDGs). Through collaborative efforts with academia, business, industry, and local communities, we endeavor to create tangible impact and drive progress toward the SDGs. This report documents the Port Said University actions and endeavors to achieve the first goal of the sustainable development goals "No Poverty".

## Collaborations

One of the key barriers to participation in higher education is the financial ability to attend university. Port Said University presents financial aid to low income students (20% of total students).

Also , Port Said University signed protocols with international and national training agencies to provide free certified training programs for students as the national institute of governance and sustainable development and Huwaini academy.



## مقدمة

في جامعة بورسعيد، تتلاقى معتقداتنا واهتمامنا ومساعدتنا في السعي لتحقيق أهداف التنمية المستدامة. ومن خلال الجهود التعاونية مع الأوساط الأكاديمية وقطاع الأعمال والصناعة والمجتمعات المحلية، نسعى إلى خلق تأثير ملموس ودفع التقدم نحو أهداف التنمية المستدامة. يوثق هذا التقرير إجراءات ومساعدات جامعة بورسعيد لتحقيق الهدف الأول من أهداف التنمية المستدامة " القضاء على الفقر".

## برامج التعاون

أحدى العوائق الرئيسية التي تحول دون المشاركة في التعليم العالي هي القدرة المالية على الالتحاق بالجامعة. تقدم جامعة بورسعيد مساعدات مالية للطلاب ذوي الدخل المنخفض (20% من إجمالي الطلاب).

كما وقعت جامعة بورسعيد بروتوكولات مع جهات تدريب دولية ووطنية لتقديم برامج تدريبية مجانية معتمدة للطلاب مثل المعهد القومي للحكومة و التنمية المستدامة و أكاديمية هواوي.





# جامعة بورسعيد لجنة التنمية المستدامة



## Entrepreneurship

Port Said University is very interested in delivering awareness of entrepreneurship and how to form startup companies to its students, and accordingly, a center for entrepreneurship and innovation and an entrepreneurship club were established in cooperation with the Academy of Scientific Research and Technology.

## ريادة الأعمال

تهتم جامعة بورسعيد اهتمام كبير بايصال التوعية بريادة الأعمال و كيفية تكوين الشركات الناشئة لطلابها و بناء عليه تم انشاء مركز لريادة الأعمال و الابتكار و ناديا لريادة الأعمال بالتعاون مع أكاديمية البحث العلمي و التكنولوجيا.



## External Community

Port Said University has paid great attention to the sustainable development, and a specialized committee has already been formed to develop performance in all SDGs, including "No Poverty", in which the university cooperates with "Decent Life" foundation, which is considered the most important institution in the field of poverty eradication in Egypt.

## المجتمع الخارجي

أولت جامعة بورسعيد اهتمامًا كبيرًا بالتنمية المستدامة، وقد تم بالفعل تشكيل لجنة متخصصة لتطوير الأداء في جميع أهداف التنمية المستدامة بما في ذلك "لا للفقر"، والذي تتعاون فيه الجامعة مع مؤسسة "حياة كريمة" والتي تعتبر أكثر مؤسسة هامة في مجال القضاء على الفقر في مصر.